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Jussi Särkelä och 17 andra ledamöter lämnade in följande motion i enlighet med fullmäktiges 
arbetsordning:

”I ekonomiplanen 2024–2027 och i stadsdirektörens översikt i budgeten för 2024 konstateras att den 
ekonomiska utvecklingen är osäker. Det anges också med siffror. Om framtiden konstateras: ”Den 
ekonomiska tillväxten väntas komma igång långsamt och dämpat.”

Enligt bl.a. Världsbankens senaste rapport kan det gå ännu sämre för ekonomin. Inom EU är tillväxten 
mycket långsam och den lär försvagas av löftet att återuppbygga Ukraina efter kriget. Prislappen för 
detta är 50-100 mrd. euro. Den ekonomiska tillväxten i USA kommer att ligga kvar på två procent under 
de kommande åren, i Kina sjunker den till fem procent i år, är fyra procent nästa år och tre procent år 
2025. Finlands ekonomiska tillväxt stannar på ca en procent.

Vi föreslår att stadsstyrelsen tills vidare med fyra månaders mellanrum lämnar en rapport till fullmäktige 
om kartläggningen av risker för ekonomin, i samband med vilket fullmäktige diskuterar behoven att 
ändra den godkända budgeten och ekonomiplanen.”

Stadsfullmäktige 13.11.2023 § 20

Beslut:
Stadsfullmäktige beslutade att ta upp ärendet till behandling och sända fullmäktigemotionen till 
stadsstyrelsen för beredning.
_____
Serviceområdet för ekonomi och strategi konstaterar följande i sitt svar:

I enlighet med anvisningarna för verkställandet av budgeten får stadsstyrelsen och stadsfullmäktige 
rapporter om utfallet av budgetanslagen och de bindande målen tertialvis i samband med 
delårsrapporterna för januari–april och januari–augusti och för hela året i samband med bokslutet. Som 
en del av delårsrapporten och bokslutet utvärderas utvecklingen och utsikterna för det allmänna 
ekonomiska läget, den kommunala ekonomin och Vandas ekonomi, vilka därför för sin del beskriver 
risknivån i stadens ekonomiska miljö.

Stadsdirektören presenterar utsikterna för den allmänna ekonomin verksamhetsmiljön, den kommunala 
ekonomin och Vandas ekonomi för fullmäktige tre gånger om året vid fullmäktigeseminariet och en gång 
vid offentliggörandet av stadsdirektörens budgetförslag. Dessa ger också en möjlighet att diskutera 
frågan om ekonomiska risker.

I enlighet med den ekonomiska årsklockan är det möjligt för fullmäktige att diskutera de ekonomiska 
riskerna i remissdebatten om budgetramen, i samband med att ramen antecknas för kännedom, vid 
budgetbehandlingen och vid bokslutsbehandlingen, liksom också i samband med eventuella 
anslagsändringar.



Det är normalt att det sker förändringar i stadens ekonomiska miljö. Förändringarna i den ekonomiska 
verksamhetsmiljön återspeglas i allmänhet i stadens ekonomi med en viss fördröjning
som oftast gör det möjligt att förutse och göra upp planer samt att reagera på den förändrade 
ekonomiska miljön inom ramen för den normala årsklockan för ekonomin. I en situation där det sker 
snabba förändringar i den ekonomiska verksamhetsmiljön kan stadsstyrelsen snabbt få en uppdatering 
av den ekonomiska lägesbilden som också kan presenteras för fullmäktige som en del av fullmäktiges 
informationsmöte eller aftonskola och som också kan diskuteras. Om situationen så kräver kan 
stadsstyrelsen göra upp ett förslag till ekonomiskt åtgärdsprogram för fullmäktige. Detta hände t.ex. när 
coronapandemin bröt ut år 2020.

Information om ekonomiska risker ges skriftligen till fullmäktige tre gånger per år (delårsrapporter och 
bokslut) och i stadsdirektörens anförande fyra gånger per år (fullmäktigeseminarier och 
stadsdirektörens budgetförslag). Utöver dessa ser man inget behov av att öka antalet regelbundna 
behandlingar av den ekonomiska lägesbilden för fullmäktige. Däremot kan riskanalysen utvecklas i en 
något tydligare riktning när det kommer till innehållet i de ovanstående rapporterna, då riskerna lyfts 
fram tydligare i det skriftliga materialet och i stadsdirektörens redogörelser.

Stadsstyrelsen 17.6.2024 § 42

Stadsdirektörens förslag:
Stadsstyrelsen beslutar att
a) ge Jussi Särkelä och de 17 andra ledamöterna som undertecknat motionen stadsstyrelsens 

svar i enlighet med förslaget, och
b) föreslå för stadsfullmäktige att stadsstyrelsens svar antecknas för kännedom

Beslut:
Förslaget godkändes.

_____

Stadsfullmäktige 19.8.2024 § 20

Stadsstyrelsens förslag: 
Stadsfullmäktige beslutar anteckna stadsstyrelsens svar för kännedom.

Beslut:
Förslaget godkändes.

Bilagor:
– Jussi Särkeläs och 17 andra ledamöters undertecknade motion om att lämna en rapport till 

fullmäktige om kartläggningen av risker för ekonomin med fyra månaders mellanrum

Anvisningar för sökande av ändring: 2.1 Besvärsförbud
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